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          Dato: 7.marts, 2014 
          Ref.: Per.U.Pedersen 
 
 

Referat fra ordinær generalforsamling 
Onsdag 19.februar, 2014, i Dybbøl Sogns Forsamlingshus 

 
Bestyrelsen var repræsenteret ved Ejner Egtved, Per U.Pedersen og Per Germann. 
Preben Myliin havde meldt afbud. 
YouSee var repræsenteret ved konsulent Ole Madsen. 
 
Valg af dirigent 
-Bestyrelsen foreslog Hans Skafte. Der var ingen modkandidater. Hans takkede for valget og konstaterede 
derefter, at generalforsamlingen var lovlig indkaldt. 
 
Formandens beretning 
-På den ekstraordinære generalforsamling, som blev afholdt den 6. november 2012, besluttede et markant 
flertal, at bestyrelse skulle arbejde på at indgå en forsyningsaftale med YouSee. Endelig aftale med YouSee 
blev underskrevet i december 2012 
 
-Opdateringen og ombygningen af foreningens net til Docsis 3.0 standard, blev påbegyndt i februar 2013 og 
ud fra den plan der var udarbejdet, skulle det være afsluttet til den 30. april.  
 
-En af de væsentlige forbedringer som også var med i aftalen var, at de medlemmer som indtil nu havde 
været serieopkoblet på foreningens net, blev opkoblet parallelt. Det gjaldt dele af Dybbølparken samt den 
ældste del af plejehjemmet som før ombygningen var serietilkoblet og dermed ikke umiddelbart kunne få 
internet. Herudover skulle evt. filtre placeres inde i boligen. 
 
-I ombygningsperioden var der selvfølgelig nogle medlemmer der oplevede afbrydelser af kortere varighed, 
men det var nok mest de internetkunder, der arbejdsmæssigt gjorde brug af nettet som var mest generet af 
ombygningen.   
 
-Planen for ombygningen blev overholdt og den 30. april blev omkoblingen i foreningens hovedstation fra 
forsyning fra paraboler til forsyning gennem en fiber fra YouSee gennemført. 
 
-I det informationsmateriale, som blev omdelt før omkoblingen, fremgik det, at der i en prøveperiode på en 
måned, ville være adgang for alle til Fuldpakken. Inden udløbet af prøveperioden skulle det enkelte medlem 
tilkendegive om man ønskede at skifte pakke fra 1. juni 2013. 
 
-Omkoblingen den 30. april gav mange medlemmer problemer med betjening af deres fjernsyn når de skulle 
lave søgning efter de nye kanaler fra YouSee. Foreningen har i den forbindelse indlagt information på dens 
hjemmeside omkring indstilling af forskellige fabrikater af fjernsyn.  
 
-Dansk Kabel TV har stadig et tilbud med hensyn til kontrol af husinstallationen for 195 DKK. 
 
-Den 16. maj blev der afholdt et åbent hus arrangement i samarbejde med YouSee og Dansk Kabel TV samt 
TDC butikken her i Sønderborg. Mange mødte op og fik svar på de spørgsmål om de nye tilbud der var 
åbnet op for med YouSee.  
 
Foreningsstatus 
Medlemsstatus: 
januar 2014 – 447 medlemmer   
Samme tidspunkt 2013 – 457 medlemmer 
Tilbagegang på 10 medlemmer 
Pakkestatus – 1. juni 2014 
130 har valgt grundpakken pakke – var 96  
114 har valgt mellemste pakke – var 112  
203 har valgt stor pakke – var 249  
Tendensen er at der fortsat vælges mindre pakker – men indholdet i grundpakken er også blevet væsentlig 
udvidet. 
 
Hjemmeside 
Foreningens hjemmeside er fortsat www.skansen.dk. Hjemmesiden har en direkte adgang til YouSee-
nyheder. 
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Men ud over aktuelle nyheder, så indeholder hjemmesiden også generelle oplysninger om foreningen, 
vedtægter, fejlmelding, hvordan der tilmeldes, hvem der er i bestyrelsen, og links til andre brugbare 
oplysninger. 
 
Fejlmelding: TV / Radio/internet og telefoni  
-10. december 2014 var der et total udfald på grund af at et lyslederkabel der blev beskadiget. Der blev 
etableret en midlertidig løsning med en lokal modtagervogn. 
Det skal understreges at det er væsentligt, at så mange som muligt fejlmelde således at YouSee kan få et 
overblik over hvor fejlen er.  
 
-Der er mulighed for, hos YouSee, at tilmelde sig en SMS tjeneste så man modtager besked ved fejl og 
planlagte afbrydelser. 
 
-YouSee kundeservice og support telefon 70 70 40 40  
Åbningstider 
Vedr. bestilling hverdage mellem 8:00 – 18:00  
Support – hverdage mellem 8:00 – 20:00, Weekend og helligdage mellem 10:00 – 20:00 
Fejlmelding af internet – Brug tjekliste på foreningens hjemmeside (bør udskrives før der opstår et problem) 
 
Fremadrettet, hvad er der så på beddingen? 
-Bland selv - Som allerede omtalt i tidligere udsendte info, så vil der i 2014 blive mulighed for ”TV med Bland 
selv”. Nærmere vil blive fremlagt under Eventuelt. Gælder dog kun Mellem- og Fuldpakke. 
Medlemmer med Mellempakke kan vælge 10 og medlemmer med Fuldpakke 34 ud af ca.100 programmer. 
 
-YouSee – Wifi – forsøg (trådløst net som alle YouSee internetkunder kan koble sig på via de lokale modems 
som står hos de enkelte YouSee-kunder) forsøg i Varde gennemført med positiv resultat. Forsøget gør at der 
nu tilbydes denne mulighed i hele Esbjerg. På sigt vil det blive et tilbud til alle YouSee bredbånds kunder. 
 
-Aftalen med YouSee - Den indgåede aftale med YouSee gælder frem til 1.maj 2018 og bestyrelsen 
forventer at YouSee i den periode, løbende vil opdatere deres tilbud så de følger den udvikling som sker på 
det øvrige marked og at deres priser fortsat bliver holdt på et konkurrencemæssigt acceptabelt niveau.  
 
Afslutningsvis: 
Knud Bille har efter generalforsamlingen 2013 valgte at udtræde af bestyrelsen. 
Knud har i den periode han har siddet i bestyrelsen varetaget kassererjobbet med stor tilfredshed for 
foreningen og bestyrelsen vil da her benytte lejligheden til at sige Knud tak for den indsats han har ydet for 
foreningen. 
I stedet for Knud er Per Germann, der var 1. suppleant, indtrådt i bestyrelsen og har overtaget 
kassererfunktionen.  
 
Spm.: Ønsker beretning udsendt inden generalforsamlingen. 
 
Fremlæggelse af regnskab for 2013 
-Per Germann gennemgik regnskab som var indeholdt i indkaldelsen. 
Per understregede vigtigheden af, at der var et større likvidt beløb til rådighed til betaling af afgifter der 
forfalder inden opkrævning af kontingent. 
 
Fremlæggelse af budget for 2014 
-YouSee afgift/service vil blive opkrævet to gange årligt. Hermed er der åbnet op for pakkeskift to gange pr. 
år. Kontingent og Koda/Copydan opkræves dog kun en gang (med i først opkrævning). 
 
-Ønske om pakkeskift skal meddeles inden 30.maj a.h.t. afgiftsopkrævning fra YouSee pr.1.juli. 
 
Spm: Ret store stigninger i pakkepriser! Hvorfor? 
Sv.:Prisstigning på nye pakkepriser skyldes bl.a. lave pakkepriser i de første fire måneder af 2013. YouSee’s 
afgiftforhøjelse er kun ca. 10%. 
 
-Der var ikke yderligere spørgsmål til hverken regnskab og budget og begge blev derefter godkendt. 
 
Behandling af indkomne forslag 
-Formanden gjorde opmærksom på betingelserne for forslag til behandling: 
*Afleveret inden 15.februar i underskrevet stand til et medlem af bestyrelsen. 
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-Der var modtaget 3 forslag. Det ene, fra Lars Christiansen, Dybbølparken 3D, var indeholdt i indkaldelsen. 
Herudover forslag fra Malene Christensen, Dybbølparken 2C à ikke underskrevet 
Også forslag fra Connie von Rosen, Dybbølparken 4A. Indhold dog dækket af forslag fra Lars Christiansen, 
Dybbølparken 3D, og det var derfor ikke nødvendigt at behandle Connie’s separat. 
 
-Formanden redegjorde for økonomien i forslag om nedtagning af antennemast.  
Der var indhentet to tilbud på henholdsvis ca.18.000 DKK og 24.000 DKK omfattende nedtagning af mast 
samt opsætning af nye antenner på hovedstationens skur. Finansiering foreslås ved at tage nødvendigt 
beløb fra ”formuen”. 
 
-Der blev fra salen foreslået afstemning ved håndsoprækning.  
Forslag om nedtagning af antennemast: 

For forslag 28 stemmer 
Imod forslag 0 stemmer 
Hverken for eller imod 4 stemmer 

Forslaget var hermed vedtaget. 
 
Valg af bestyrelsesmedlemmer 
-På valg var  
…Per Germann, Nørreled 2. Per var villig til genvalg. Der var ikke andre forslag og Per var dermed valgt. 
…Ejner Egtved, Vesterled 52. Ejner var villig til genvalg. Der var ikke andre forslag og Ejner var dermed 
valgt. 
 
Valg af suppleanter 
-Der skulle vælges en erstatning for Per Germann. 
Anders Skafte-Pedersen, Sundhøj 18, blev foreslået (var ikke til stede, men havde givet tilsagn). Der var ikke 
andre forslag og Anders var dermed valgt. 
 
Valg af revisor og revisorsuppleant 
-Hans Skafte, Vesterled 28, var villig til genvalg som revisor. Der var ikke andre forslag og Hans var dermed 
valgt. 
 
-Knud Petersen, Vesterled 20, var villig til genvalg som revisorsuppleant. Der var ikke andre forslag og Knud 
var dermed valgt. 
 
Eventuelt 
 
Bland selv 
-Ole Madsen fra YouSee og Per U.Pederen fra bestyrelsen resumerede kort hvad ordningen går ud på. 
*Vælges ”Bland selv” får man monteret et filter for grundpakke samt leveret et kort til enten 10 eller 34 
valgfrie kanaler. Disse vælges blandt de ca. 100 tilvalgskanaler. Skift i kanalsammensætning kan ske hver 
måned. Kanaler i Grundpakke kan ikke udskiftes. 
*Hvert fjernsyn skal have et kort ellers kun muligt at se kanaler fra Grundpakke. Kort koster 100 DKK plus 
kortholder (CA-Modul, YouSee godkendt) til 395 DKK. Max 5 kort pr. husstand. Ingen løbende kortafgift. Der 
betales heller ikke for montage af Grundpakke-filter hvis pakkeniveau bibeholdes. Samme priser som for 
pakker med fast kanalsammensætning. 
*Der vil således fremover være 5 valgmuligheder: 

Grundpakke + mulighed for ekstrakanaler 
Mellempakke med standard kanalsammensætning plus mulighed for ekstrakanaler 
Fuldpakke med standard kanalsammensætning plus mulighed for ekstrakanaler 
Mellempakke med ”Bland selv” 
Fuldpakke med ”Bland selv” 

*Medlemmerne vil snarest modtage brev fra YouSee angående de nærmere betingelser. 
 
Internet 
-Per U.Pedersen slog et slag for YouSee-bredbånd. Priser fra 129 DKK pr.md.! Hvis for lav hastighed 
koster det ikke noget at opgradere til en højere hastighed (dog højere månedlig afgift). 
Blandt fordelene er der Web-TV, d.v.s. muligheden for, på sin computer, at se de fleste af de kanaler man 
har i sin pakke. Gælder også de kanaler man vælger i ”Bland selv”. 
Også muligt at se udvalgte kanaler på sin computer når man er uden for hjemmet og tilsluttet wifi. 
 
-Ole Madsen orienterede kort om ny wifi-dækning. 
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*YouSee’s modem indeholder 2 kanaler. Den ene til dækning af husstandens internetforbindelse, den anden 
til fri afbenyttelse af andre abonnenter på YouSee bredbånd. I løbet af foråret vil det være muligt, via sin 
bærbare computer, at koble på internet så snart man er i nærheden af et YouSee-modem. Man kobler på 
med eget netværksnavn og kodeord. 
Det er planen at oprette hotspots i områder med udbredt YouSee-dækning. 
 
Husinstallationstjek 
-Per U.Pedersen gjorde opmærksom på at Dansk Kabel TV har tilbudt at forlænge ordning med 
husinstallationstjek for 195 DKK til at gælder også i 2014. Der var uddelt tilmeldingsblanket, men ellers 
kontakt til Dansk Kabel TV på www.danskkabeltv.dk/signal. 
Ved problemer der ikke synes at skyldes signal fra YouSee, er man velkommen til at kontakte et medlem af 
bestyrelsen, da denne har opbygget en del erfaring. 
 
-Spm.: Hvorfor danske tekster på f.eks. ARD? Ønsker ikke tekster. 
Sv.: Foreningen har forpligtiget sig overfor VerdensTV, at bringe danske tekster på udvalgte nabolande-
kanaler. På nogle fjernsyn kan teksterne dog frakobles. 
 
-Spm.: Hvorfor fransk tale på tysk kanal Arte. 
Sv.: Vil blive undersøgt. 
(YouSee har efterfølgende oplyst at fejlen er rettet således, at tysk er standardsprog, men fransk kan 
vælges) 
 
Herefter takkede dirigenten for god ro og orden og generalforsamlingen sluttede. 
 
 
 
 
 
 

Ejner Egtved 
Formand 

Hans Skafte 
Dirigent 

Per U.Pedersen 
Referent

 


